

# ANNALS OF BURNS AND FIRE DISASTERS

Journal of the Euro-Mediterranean Council for Burns and Fire Disasters (MBC)  
(Formerly The Mediterranean Burns Club)

Journal of the European Burns Association (EBA)  
Journal de la Société Française de Brûlologie (SFB)

## EDITORS

M. Masellis, MD  
S.W.A. Gunn, MD

## MBC PRESIDENT

B. Atiyeh, MD, FACS

## EBA PRESIDENT

P. Vogt, MD

## SFB PRESIDENT

J.F. Lanoy, MD

## EXECUTIVE EDITOR

B. Atiyeh, MD, FACS

## ASSOCIATE EXECUTIVE EDITOR

J.P. Barret Nerin, MD

## ASSOCIATE EXECUTIVE EDITOR (French section)

R. Le Floch, MD

## EDITORIAL SECRETARY

N. D'Arpa, MD

## EDITORIAL SUPPORT

A. Benigno, MD  
P. Cucchiara, MD  
G. Alessandro, MD

## ADVERTISING SUPPORT

S. Gullo, MD  
A. Masellis, MD  
L.P. Kamolz, MA

## TEXT EDITOR

D. Casey, MA

## ADVISORY EDITORIAL BOARD

Albin Stritar  
Aditya Wardhana  
Amen Allah Messadi  
Anne Le Touze  
Barbara A. Latenser  
Chakib Ayoub  
Dan Mircea Enescu  
David Mackie  
Dimosthenis Tsoutsos  
Folke Sjöberg  
Francesco Mazzoleni  
Georges J. Ghanimé  
Gerard I.J.M. Beerthuizen  
Gerard Perro  
H.Oliver Rennekampff  
Jacques Latarjet  
Jordi Serracanta  
José A. Lorente  
José M. Collado  
Kevin B. Gerold  
Lars-Peter Kamolz  
Laure Fayolle-Pivot  
Leo Klein  
Lior Rosenberg  
Luc Téot  
Mamta Shah  
Marie-Françoise Tromel  
Mathangi Ramakrishnan  
Maurizio Stella  
Merlin Gugenheim  
Mette M. Berger  
Michel Costagliola  
Mohamed Kadry  
Mohammad Ali Jawad  
Mustafa Deveci  
Naiem S. Moiemem  
Nelson Piccolo  
Nicole S. Gibran  
Norbert Pallua  
Ourania Castana  
Peter Dziewulski  
Peter M. Vogt  
Rajeev B. Ahuja  
Sara Guila Fidel Kinori  
Serge Baux  
Sylvie Meaume  
Valérie Chauvineau  
Vicente Garcia-Sanchez  
Wassim Raffoul  
Willy Boeckx  
Yaron Shoham  
Yok-Ai Que  
Yur-Ren Kuo

Slovenia  
Indonesia  
Tunisia  
France  
USA  
Lebanon  
Romania  
Netherlands  
Greece  
Sweden  
Italy  
Lebanon  
Netherlands  
France  
Germany  
France  
Spain  
Spain  
Spain  
USA  
Austria  
France  
Czech Rep.  
Israel  
France  
UK  
France  
India  
Italy  
Switzerland  
Switzerland  
France  
Egypt  
UK  
Turkey  
UK  
Brazil  
USA  
Germany  
Greece  
UK  
Germany  
India  
Spain  
France  
France  
France  
Spain  
Switzerland  
Belgium  
Israel  
Switzerland  
Taiwan

## AUTHOR GUIDELINES FOR ANNALS OF BURNS AND FIRE DISASTERS

**Scope:** "Annals of Burns and Fire Disasters" is the official publication of the Euro-Mediterranean Council for Burns and Fire Disasters (MBC), the European Burns Association (EBA), and the Société Française de Brûlologie (SFB). It is a peer-reviewed journal directed at an audience of medical as well as paramedical personnel involved in the management of burn injuries. The journal publishes original articles in English and French in the form of clinical and basic research, and scientific advances. It also publishes selected abstracts from international journals.

**Ethical/Legal Considerations:** A submitted manuscript must be an original contribution not previously published (except as an abstract or preliminary report), and must not be under consideration for publication in another journal. When accepted, it must not be subsequently published in another journal in similar form, in any language, without prior consent of the Editors of "Annals of Burns and Fire Disasters". Each person listed as an author is expected to have participated in the study to a significant extent. Although the editors and referees make every effort to ensure the validity of published manuscripts, the final responsibility rests with the authors, not with the journal, its editors, or the publisher. The editorial office will acknowledge receipt of the submitted manuscript that will be given a manuscript number for reference.

**Copyright:** One author must sign a copy of the journal's "Authorship Responsibility, Financial Disclosure, and Copyright Transfer" form (available at: Copyright Form) and submit it with the original manuscript.

**Permission:** To use quotations, tables or illustrations that have been published or accepted for publication in Annals for publication in another journal, authors must obtain written permission from the editors of Annals, who are the copyright owners. Authors are required to acknowledge this permission in their new publication.

FOR DETAILS OF MANUSCRIPT PREPARATION AND SUBMISSION REFER TO:

[http://www.medbc.com/annals/inf\\_aut.htm](http://www.medbc.com/annals/inf_aut.htm)

<http://www.annalsburnsfiredisasters.com/index.php/annals>

## INSTRUCTIONS AUX AUTEURS:

« Annals of Burns and Fire Disasters », « Revue de Brûlologie et Catastrophes Liées au Feu », consacre une section spéciale pour la publication des manuscrits de langue Française. Cette section est éditée par le comité de rédaction en collaboration avec la Société Française de Brûlologie – SFB.

« Revue de Brûlologie et Catastrophes Liées au Feu » constitue l'expression écrite de la SFB pour suivant le même but que la SFB : Promouvoir les connaissances sur la brûlologie dans ses différents aspects : Physiopathologie, clinique, traitement, prévention... et a le même caractère multidisciplinaire que la SFB (médical, paramédical...). Elle est aussi le vecteur de transmission de la SFB à ses adhérents. Elle contribue au Développement Professionnel Personnel des membres de la SFB.

**Considérations légales:** Les articles publiés représentent l'opinion du ou des auteurs et en aucune manière celle du MBC, de l'EBA, de la SFB ni celle du comité de rédaction. Les articles soumis à publication ne doivent avoir fait l'objet d'aucune publication antérieure ni soumission concomitante à une revue, excepté sous forme de résumé ou de rapport préliminaire. Après publication, les articles ne pourront être repris dans aucune autre revue, en quelle que langue que ce soit, sans l'accord des éditeurs des « Annals ». A sa publication, les droits d'auteur de l'article seront la propriété des « Annals ». L'auteur principal devra, à ce titre, signer un formulaire de transfert des droits, qui sera valable pour les formes écrites comme électronique de l'article. En cas d'utilisation de tableaux, figures ou photographies provenant d'un autre article, les auteurs devront faire état de l'autorisation de reproduction (émanant habituellement de l'éditeur) et citer cet article dans les références. Les auteurs devront faire état de l'absence ou de l'existence de conflits d'intérêts potentiels en regard de leur étude, et les préciser s'ils existent. Cette attestation sera insérée à la fin de l'article, après la liste des références.

**Considérations éthiques:** Les études publiées devront avoir été menées conformément à la « Déclaration d'Helsinki » du 22 juin 1994. Si leur type le nécessite, l'auteur devra attester de l'aval d'un CPP et pouvoir en produire une trace écrite à la demande de l'éditeur. En cas d'étude sur des patients, leur anonymat devra être préservé par tous les moyens nécessaires. S'il s'avère que des patients puissent être reconnaissables, leur consentement écrit devra être produit.

POUR DETAILS DE PREPARATION ET SOUMISSION DES MANUSCRITS SE REFERER A:

[http://www.medbc.com/annals/inf\\_aut.htm](http://www.medbc.com/annals/inf_aut.htm)

<http://www.annalsburnsfiredisasters.com/index.php/annals>

**For advertisement in the Journal:** ROB ZIKKENHEIMER

Society Office of the European Burn Association, Congress Care,

P.O. Box 440, 5201 AK 's-Hertogenbosch, The Netherlands

Tel.: +31-73-6901415 - Fax: +31-73-6901417

E-mail: [r.zikkenheimer@congresscare.com](mailto:r.zikkenheimer@congresscare.com)

<http://www.congresscare.com>

Iscritta al N. 15 - 1988 del registro periodici del Tribunale di Palermo  
Stampa: **Tipografia Sprint** - Via Alessandro Telesino, 18/a - 90135 Palermo  
Pubblicazione realizzata con il contributo della **Presidenza della Regione Siciliana**

